
Študijné pobyty v Nemecku 

 

 

Ľudmila Daňová a Patrik Hudcovský, žiaci septimy, sa koncom minulého 
školského roka zúčastnili študijného pobytu v nemeckom meste Hameln. 
Strávili tu tri týždne v hosťovskej rodine, chodili tu do školy a na výlety. 
Prečítajte si, ako sa im tu páčilo :) 

Hameln 2012 

In Tagen von 24.6. bis 15.7. 2012 habe ich mit anderen Schülern und Schülerinnen aus der 

Slowakei an einem PAD Sprachkurs teilgenommen. Mit diesem Sprachkurs haben wir auch 

eine große Gelegenheit bekommen, unsere Deutschkenntnisse zu verbessern und neues Land 

kennenzulernen. Wir alle haben in den Gastfamilien in einer kleinen Stadt Hameln gewohnt. 

Ich habe in einer Gastfamilie gewohnt, die sehr nett war. Ich habe dort vier neue Geschwister 

gehabt, mit denen  ich viel Neues erlebt habe und sie alle waren zu mir sehr nett und 

freundlich. Während dieses dreiwöchigen Sprachkurses habe ich viel Neues erlebt – ich habe 

neue Leute kennengelernt, und neue Freundschaften angeknüpft. Wir haben auch mehrere 

Exkursionen in deutschen Städten gemacht und deshalb habe ich mich etwas neues nicht nur 

über die Leute sondern auch etwas neues über die Kultur und über das Leben in Deutschland 

erfahren. Zum Beispiel wir waren in Hannover, Berlin oder in Bodenwerder. Das Programm, 

das für uns vorbereitet war, war einfach super und deshalb hatten wir immer etwas zu tun. Mit 

meiner Gastfamilie habe ich auch viel gemacht – wir waren an mehreren Partys und wir selbst 

haben auch eine gemacht, weil mein Gastvater Geburtstag hatte. Mit meiner Gastschwester 

war ich bei einem Jugendfestival oder wir alle waren im Freibad und noch viel mehr. 

Schließlich kann ich nur sagen, dass dieser Sprachkurs für mich echt gut war und es hat mir 

viel Neues gegeben. Ich habe neue Leute kennengelernt und ich hoffe, dass wir im Kontakt 

bleiben, meine Deutschkenntnisse haben sich auch verbessert und die Motivation Deutsch zu 

lernen ist jetzt bei mir viel größer. Ich bin sehr froh, dass ich an diesem Sprachkurs 

teilnehmen konnte und ich kann es anderen Jugendlichen nur empfehlen. 

Ľudmila Daňová, 16 Jahre alt 

         

Wir haben (meine Gruppe) Schiller-Gymnasium in Hameln besucht. Wir haben bei den 

Gastfamilien gewohnt. In der Schule hatten wir 4 Stunden Unterricht und danach hatten wir 

eine Möglichkeit in den Stunden zu hospitieren. Mir haben sehr unsere Exkursionen – Berlin, 

Hannover, Bodenwerder ... gefallen. Diese Ausflüge waren sehr gut gesichert. Mit uns gingen 

die Lehrer, wir haben immer den Treffpunkt vereinbart und manchmal haben wir das Geld 

bekommen. Ebenfalls hat mir die Gastfamilie gefallen, weil sie sich um mich gut gekümmert 

haben und ich alles zur Verfügung hatte. Unsere Stunden waren sehr interessant. Wir haben 

über verschiedene Themen gesprochen. Ich habe neue Leute kennengelernt und mich in 

Deutsch verbessert. Wenn ich spreche, habe ich jetzt Sicherheit, dass andere mich verstehen. 



Unsere Lehrer waren sehr nett, nicht nervös und sie haben immer für uns Zeit gehabt. Mir 

gefällt noch der Ort des Sprachkurses, weil Hameln eine schöne Stadt ist. Das Wochenende in 

den Familien war auch interessant, weil wir in Hamburg und bowlen waren. Ebenfalls waren 

die Gastgeschwister sehr nett und hilfsbereit. Ich meine, dass dieser Sprachkurs keine 

Nachteile gehabt hat. Alles war für mich toll und ich habe immer Programm gehabt.  Ich bin 

sehr zufrieden und ich möchte es wiederholen, wenn es geht.  

                                                                                          Patrik Hudcovský, 16 

  

Prečítajte si o skúsenostiach Jozefa Živčica z jeho pobytu na medzinárodnej akadémii v 

meste Waldenburg :) 

In den Ferien habe ich an multinationaler Akademie Waldenburg teilgenommen. (Die Stadt 

Waldenburg ist in der Nähe der Stadt Chemnitz).  Dieser Aufenthalt hat 17 Tage gedauert. 

Die Leute, die  an diesem Aufenthalt teilgenommen haben, sind aus Deutschland, Tschechien, 

aus der Slowakei, aus Ungarn und  Rumänien gewesen. Die Teilnehmer dieses Aufenthaltes 

waren in vier Kursen geteilt und jeder Kurs hat sich mit unterschiedlicher Thematik 

beschäftigt. Ich habe die Möglichkeit gehabt, an einem Kurs teilnehmen, der geheißt hat: 

„W.1 Wie kommt die Sonne ins Auto? “ Am Anfang haben wir uns in diesem Kurs mit der 

Herstellung und mit der Übertragung der elektrischen Energie in Europa beschäftigt. Später 

sind Mathe und Physik gekommen, mit denen wir die meiste Zeit verbracht haben. Zu Ende 

der Akademie haben wir eine Aufgabe bekommen, uns  in vier Gruppen zu teilen und mit 

Kenntnissen, die wir früher erworben haben, ein eigenes Elektroauto herzustellen.   Es war ein 

Wettbewerb, in dem es darum gegangen ist, das schnellste Auto zu bauen. Wir - ich und 

meine Gruppe - haben diesen Wettbewerb gewonnen, obwohl es alles nicht nach unseren 

Vorstellungen gegangen ist, und  wir haben ein astronautisches Eis von NASA 

gewonnen.  Außer des Kurses, dessen  Teilnahme pflichtgemäß gewesen ist, haben wir viele 

Möglichkeiten zur Unterhaltung gehabt, die fakultativ gewesen sind. Das waren KüAs  wie 

z.B. Fußball, Chor, Origami, Tischtennis, Zeichnen, Tanzen usw. Das Wort „Langweile“ 

haben wir nicht gekannt. Diese KüAs würden von der Leitung oder in der größeren Menge 

auch von den Teilnehmern organisiert. Die Akademie hat mir viele Erfahrungen, Erlebnisse 

oder Freunde gebracht. Hätte jemand die Möglichkeit, an  solchem Aufenthalt  zu teilnehmen, 

empfehle ich das allen. Es  sind doch sehr gute Erfahrungen und tolle Erinnerungen. 

                                                                                                                    Jozef Živčic 

 

 

 

 

 

 



Eckental 

Informácie o družobnej škole v Eckentali  

Výmenný pobyt našich študentov v Eckentali v septembri 2010 

  

V školskom roku, 2009/10, koncom marca, naše gymnázium privítalo niekoľko študentov 

a učiteľov z nemeckého gymnázia v Eckentali a na niekoľko dní sme sa ich ujali my, študenti, 

a zaplnili im rôznymi aktivitami voľný čas popri oficiálnom programe. Keď sme sa spolu 

lúčili pred ich odchodom domov, nebolo to zbohom, ale skôr  Auf Wiedersehen!- dovidenia. 

Nemci nám skutočne nechceli zostať dlžní a vďaka pozitívnej odozve sme sa dočkali spätnej 

reakcie v podobe pozvania k nim. Nikto neváhal a hneď ako to bolo možné, teda v septembri 

toho istého roka, vycestovali sme malým mikrobusíkom. Smer- Deutschland. 

Priznávam, že tam boli isté obavy. O Nemcoch kolujú chýry, že nepatria práve medzi 

pohostinné národy, no zato sú vraj presní. 

Po desaťhodinovej ceste sa nám naskytol pred budovou s nápisom GYMNASIUM 

ECKENTAL pohľad na slovenskú vlajku a okolo nej mnoho známych tvári. Takže presnosť 

sa vyplnila, už nás čakali. Ako to bude s tou druhou vlastnosťou? 

Myslím, že nech sa teraz spýtate hockoho zo zúčastnených, každý ten chýr o nepohostinnosti 

Nemcov vyvráti. Ich slová o „malom občerstvení“ v interiéroch školy v realite znamenali 

niekoľko švédskych stolov, a keď sme sa stretli v ďalšie ráno po prvej noci v Gastfamilie 

a vymieňali si zážitky, mnohé boli síce plné vtipných príhod vyplývajúcich z nedorozumení 

vďaka rozdielnosti rečí, no žiadna skúsenosť nebola negatívna. 

Dokonca sa niektorá slovenská študentka priznala, že má teraz výčitky, aká ona bola na 

„svoju“ Nemku na Slovensku zlá.J 

Okrem času v rodinách, kde sa dali asi najlepšie spozorovať stále nejaké tie rozdiely medzi 

našimi krajinami, strávili sme veľa času pri spoločných aktivitách organizovaných nemeckou 

stranou. Mali sme možnosť zažiť vyučovanie na spomínanom gymnáziu, vyskúšať jeho 

športoviská (ktoré sú skutočne na vynikajúcej úrovni), pozrieť si krásy kraja zvaného 

Fränkische Schweiz a navštíviť blízke mesto Norimberg. Všade neustále cvakali foťáky, 

pretože všetko zo spomínaného stálo za fotografie pripomínajúce tých pár dní. 

V sobotu bol voľný deň a závisel len na dohode medzi domácimi a slovenskými 

návštevníkmi. Nech už bol taký či onaký, v nedeľu sme sa na parkovisku všetci zvítali s 

úsmevom a takmer každá veta začínala slovami plnými nadšenia „A my sme včera...“ 

a končila veselým smiechom. 

Opäť nasledovala rozlúčka, tentoraz ťažšia, pretože na čas neurčitý, a nastúpili sme 

obťažkaný balíčkami s jedlom na cestu či darčekmi od hostiteľských rodín do nášho autobusu, 

ktorý nás mal zaviesť späť na Slovensko. 



A ako na záver zhodnotiť tento náš výlet? Rozhodne stál za to! Dojmy a zážitky z krajiny 

menom Deutschland si uchováme navždy, tak isto ako lepší vzťah k tomuto trochu ťažšiemu, 

no krásnemu nemeckému jazyku, a motiváciu k rozvíjaniu jeho znalostí. 

                                                                                       Elena Štefancová, septima 

Názory ďalších účastníkov : 

Náš pobyt v Eckentali hodnotím ako veľmi prínosný. Je naozaj zaujímavé pozorovať zvyky, 

tradície a celkovo život v inej krajine. Bolo to úplne iné ako to, na čo som zvyknutá a okrem 

upevnenia priateľstiev som sa dozvedela aj mnoho nového. Napríklad vedeli ste, že v 

Nemecku sú známky od 1 do 6 ?                                              A.Trenčanová 

Perfektná akcia, úžasní ľudia, skvelé zážitky. Nemecko je veľmi pekná krajina, všetko 

upravené, čisté. Všetci naši Gastsúrodenci k nám boli veľmi milí, Gasteltern sa o nás 

príkladne starali. Urobili nám perfektný program... Ľudia v Nemecku sú milí a 

prívetiví...zopakovala by som si to, a keby to bolo možné, aj by som ostala. Každému takúto 

výmenu odporúčam!!!                                                             L.Sedláčková 

Výmenný pobyt v Eckentali mi dal toho veľa. Okrem nových priateľstiev som spoznala aj 

novú krajinu, ochutnala som tradičné jedlá a samozrejme ma to v nemčine posunulo dopredu. 

 

Takto to začalo... 

 

Družba medzi našou školou a Gymnáziom v Eckentali v Bavorsku začala poslaním jedného 

listu. Veľmi som tomu neverila, že mi niekto na môj list odpovie. A skutočne. Ako som sa 

neskôr dozvedela, ten list ležal niekoľko týždňov na stoloch v zborovni a putoval z ruky do 

ruky. Až napokon prišiel k tej správnej osobe Ute Seidel, ktorá naň zareagovala a postupne sa 

medzi nami prostredníctvom mailov vytvoril krásny priateľský vzťah. Došlo k prvým 

stretnutiam a k myšlienke zorganizovať v roku 2003 výmenu na úrovni škôl. Nebolo to 

jednoduché vytvoriť štyridsiatim študentom a šiestim kolegom z Eckentalu zaujímavý 

štvordňový program, ale myslím, že to úsilie stálo zato,pretože sa nadviazali pekné 

priateľstvá. Hudobná skupina Big Band, ktorú títo mladí ľudia z Nemecka tvorili, usporiadala 

úspešný koncert v D Klube a roztlieskala celú sálu. 

V nasledujúcom roku sme návštevu oplatili a prežili štyri nezabudnuteľné dni v Eckentali. 

Vďaka tomu, že sme bývali v rodinách, sa priateľstvá ešte viac utužili a splnil sa náš hlavný 

cieľ - aby študenti používali nemčinu v bežných situáciách. Tým, že sa jeden celý deň 

zúčastnili na vyučovaní, získali lepší prehľad o obsahu a systéme vyučovania. Cestou späť 

sme sa zastavili v Mníchove, kde nám Manfred Bachmayer urobil prehliadku mesta. 

Týmto by som sa chcela poďakovať kolegyniam M.Bačíkovej a M.Cigánikovej za pomoc pri 

organizácii výmeny a takisto vedeniu školy za podporu a nemalý finančný príspevok, vďaka 

ktorému bola cesta do Nemecka pre každého dostupná.                           

                                                                                                     Monika Čepelová 

...a ďalej... 



 po 6-tich rokoch sme opäť navštívili Eckental a obnovili kontakty s vyučujúcimi a žiakmi. 

Do Nemecka sme cestovali v stredu 24.6.2009 M. Cigániková, M. Čepelová, M. Chvojková a 

žiačky z 2.A triedy S. Gajdošíková a L. Bitterová. V meste Eckental nás pri radnici čakali 

člen rady mesta Manfred Bachmayer, ktorého poznáme vďaka každoročnej návšteve s 

projektom Grüne Wände, a pani Ute Seidel, učiteľka na gymnáziu. Program bol bohatý, boli 

sme na vyučovaní, pozreli sme si mesto a s kolegami z gymnázia sme sa prešli po okolí. 

Rokovania s riaditeľom školy p. Arnetom a primátorom mesta p. Glässerom splnili svoj cieľ. 

Obaja sa vyjadrili pozitívne k opätovnému nadviazaniu partnerstva medzi našimi školami. 

Náš program bol ukončený v sobotu na námestí pred radnicou, kde sa konali oslavy 

mesta.  Krajiny, ktoré spolupracujú s mestom predstavili svoju kultúru a kulinárske špeciality 

v jednotlivých stánkoch. V slovenskom stánku sa podávala vynikajúca kapustnica, zemiakové 

pagáčiky a kúpeľné oblátky z Trenčianskych Teplíc. Návštevníci si mohli prezrieť 

rôzne  prospekty o Slovensku. 

  

  

  

U riaditeľa školy p. Arneta                      Budova gymnázia                               Na Marktfeste 



  

  

 



  

  

                                 Slovenský stánok                                    U primátora mesta p. Glässera 

                                      

 

 


